
PROTOKOt Nr XI/2019 


Obrad XI Sesji Rady Gminy Kotun 


odbytej w dniach 24 czerwca 2019 r. 


Sesja odbyta si~ w sali konferencyjnej Urz~du Gminy w Kotuniu. 


Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 1400 
, a zakonczyty si~ 0 godz. 15 20 

. 


Ustawowa liczba radnych - 15 


W sesji uczestniczyto - 15 radnych tj. 100% ustawowego sktadu rady /Iista obecnosci w zatqczeniu 


do proto kotu/. 


Porzqdek posiedzenia: 

1. 	 Otwarcie Obrad XI Sesji Rady Gminy. 

2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 Informacja Wajta z dziatalnosci mi~dzy sesjami. 

4. 	 Debata nad "Raportem 0 stanie Gminy Koturl za rok 2018". 

5. 	 Podj~cie uchwaty W sprawie udzielenia wotum zaufania Wajtowi Grniny Koturl. 

6. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy Kotun 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budzetu za 2018 rok. 

7. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie udzielenia Wajtowi Gminy absolutorium z tytutu wykonania bu

dzetu za 2018 rok. 

8. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zasi~gni~cia informacji 0 kandydatach na tawnikaw. 

9. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie przyj~cia do realizacji zadania Powiatu Siedleckiego z zakresu drag 

powiatowych. 

10. 	Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koturl na lata 

2019-2026. 

11. Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy na 2019 rok . 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na interpelacje zgtoszone na poprzednich sesjach. 

14. Dyskusja, sprawy razne. 

15 . Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji. 

16. Zamkni~cie Obrad XI Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek otworzyta Obrady XI Sesji Rady Gminy Koturl. Stwierdzita 


quorum . 


Ad pkt. 2. 


Wajt Gminy Grzegorz Garal poprosit radnych 0 zmian~ dwach projektaw uchwat przedstawionych. 


Pierwszy z nich dotyczy projektu omawianego w punkcie 8 - po konsultacji z nadzorem prawnym 


Wojewody zmieniona zostaje nazwa uchwaty. Meritum uchwaty nie zmienia si~. Druga zmiana 


dotyczy punktu 9 - poprosit 0 wprowadzenia zamiast przedstawionego projektu uchwaty - projektu 


uchwaty w sprawie przyj~cia do realizacji zadania Powiatu Siedleckiego z zakresu drag powiatowych. 


Rada Powiatu Siedleckiego podj~ta uchwat~ w sprawie powierzenia Gminie KotUrl wykonania 


dokumentacji projektowej przebudowy drogi powiatowej w Bojmiu. Poprosit 0 przyj~cie tych zmian. 


Przewodniczqca Rady poddata pod imienne gtosowanie jawne zmiany zaproponowane przez Wajta 


Gminy Kotun. 


Zmiana porzqdku sesji zostata przyj~ta jednogtosnie (za-15). 




Ad pkt. 3 


Wojt poinformowat, ze w trakcie mi~dzy sesjami : 


- wydat 39 decyzji administracyjnych, 20 postanowien i 12 zarzqdzen. 


- trwa budowa targowiska w Kotuniu. Prace zblizajq si~ juz do konca. Zlecilismy do wykonania kilka 


robot dodatkowych, ktore zostanq wykonane do 19 lipca, natomiast zakres podstawowy zostanie 


zrealizowany w terminie, 


- trwa budowa ulicy tqkowej w Kotuniu. Z powodu ulewnych deszczy, ktore miaty miejsce na 


przetomie maja i czerwca prawdopodobnie dojdzie do wydtuzenia terminu wykonania inwestycji, 


- podpisat umow~ na przebudow~ drogi w t~kach, za chwil~ wykonawca zostanie wprowadzony na 


plac budowy, 


- otworzylismy oferty na: przebudow~ drag w Zeliszewie Duzym, Polakach i uncy Ogrodowej 


w Kotuniu, 


- podpisa n z Pani q Skarbnik Gminy umow~ 0 dotacj~ w programie IIAktywna tablica", 


- otrzymalismy dotacj~ i niedtugo podpiszemy umow~ na program utylizacji azbestu na rok 2019, 


- w podobnej sytuacji jest budowa boiska w Zeliszewie Duzym, dotacja zostata przyznana, teraz 


trzeba podpisac umow~, 


- w niedtugim czasie zostanie takze podpisana umowa na modernizacj~ pracowni internetowej 


i j~zykowej w Zespole Oswiatowym w Kotuniu, 


- opracowano projekt budowy wodociqgu i kanalizacji w miejscowosci Jozefin, 


- przygotowujemy kosztorys inwestorsk,i na kanalizacj~ w Gr~zowie pod ulicq Widok, tak aby jq 


jeszcze w tym roku wykonac, 


- czekamy na opini~ RIO w sprawie zaciqgni~cia pozyczki na dalsze modernizowanie oswietlenia 


ulicznego. Jesli b~dzie ona pozytywna - ztozymy wniosek do WFOSiGW 0 pozyczk~, po otrzymaniu 


promesy ogtosimy post~powanie przetargowe na te roboty, 


- wszystkie projekty drag zlecone w tym roku nadal Sq w opracowaniu, jest to spowodowane 


w gtownej mierze przeciqgajqcym si~ procesem wydania decyzji wodnoprawnych, 


- w sprawie monitoringu w Kotuniu, to otrzymalismy odmow~ PGE w sprawie uzyczenia stupow 


energetycznych, b~dziemy szukac innego rozwiqzania technicznego realizacji tej inwestycji, 


- mamy ofert~ od projektanta na budow~ oswietlenia w Bojmiu, jesli dzisiaj zostanq przyj~te zapisy 


uchwaty budzetowej to podpiszemy umow~ 0 roboty projektowe, 


- wystqpilismy 0 zgod~ do Powiatu Siedleckiego 0 mozliwosc wykonania dokumentacji budowy 


chodnika i zatok w miejscowosci Bojmie . Rada Powiatu wyrazita zgod~ na naSZq propozycj~ . 


Jesli dzisiaj zostanie podj~ta stosowna uchwata to przystqpimy do reai'izacji zadania, 


- 16 czerwca br. odbyt si~ jubileusz 250-lecia parafii w Zeliszewie Podkoscielnym, 


- 23 czerwca br. odbyty si~ zawody strzeleckie 0 puchar Wojta . 


Uwag ani pytan nie zgtoszono . 


Ad pkt. 4 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek poinformowata, ze przygotowany przez Wojta Gminy raport 


o stanie Gminy Kotun za 2018 rok od koncz maja br. byt dost~pny na BIP-ie Gminy. Radni takze 

zostali z nim zapoznani. Nikt z mieszkancow nie zgtosit ch~ci zabrania gtosu w dzisiejszej debacie na 

temat raportu. Zapytata czy radni chcq zabrac gtos w dyskusji nad raportem. 

- Radny Michat Adamczyk stwierdzit, ze nie ma uwag do przedstawionego raportu, ale prositby aby 

w przysztosci adresom budynkom komunalnym w Broszkowie i Gr~zowie przypisywac petne adresy. 

- Mieszkanka z Kotunia zapytata, czy b~dzie robiony row przy ulicy Weterynaryjnej w Kotuniu . 

Po zlewnych deszczach zawsze zalewa jej posesj~ i inne potozone w poblizu. 



- Wojt wyjasnit, ze co roku stara si~ w miar~ mozliwosci utrzymywac rowy przydrozne w stanie 

nalezytym. Stwierdzit takze, ze niestety nie ma dobrej metody na odprowadzenie wody w przypadku 

deszczow nawalnych. Zbyt duza ilosc wody powoduje takze problemy nie tylko u nas, ale i duze 

miasta majq z ni q problem. Rowy Sq drozne, ale w przypadku nawalnych deszczy nie ma mozliwosci 

zeby tyle wody w tak krotkim czasie zostat odebrato odebrane . 

- Mieszkanka Kotunia zanegowata informacj~ Wojta 0 droznosci rowow w okolicy jej miejsca 

zamieszkania. Stwierdzita, ze gdyby rowy byty drozne, to nie zalewataby jej domu przy kazdych 

wi~kszych deszczach. 

Wi~cej uwag nie by to. 

Ad pkt 5 

Poniewaz nie zgtoszono zadnych uwag do przedstawionego "Raportu 0 stanie Gminy Kotun za rok 

2018" Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr X1.63.2019 w sprawie 

udzielenia wotum zaufania Wojtowi Gminy Kotun. 

Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie /za-15/ w imiennym gtosowaniu jawnym. 

Ad pkt 6. 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek zapytata czy Sq uwagi albo pytania do przedstawionego przez 


Wojta sprawozdania finansowego oraz innych dokumentow finansowych podsumowujqcych rok 


2018. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


- Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Michat Adamczyk poinformowat, ze cztonkowie Komisji 


Rewizyjnej na swoim posiedzeniu w dniu 24 maja 2019 r. rozpatrywata przedstawione przez Wojta 


Gminy Kotun sprawozdanie finansowe Gminy oraz sprawozdanie z wykonania budzetu za 2018 rok. 


Wszystkie dokumenty finansowe zostaty przez cztonkow Komisji Rewizyjnej jednogtosnie 


zatwierdzone w gtosowaniu jawnym. Poprosit radnych 0 podj~cie przedstawionego projektu 


uchwaty. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr X1.64 .2019 w sprawie 


zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy Kotun wraz ze sprawozdaniem 


z wykonania budzetu za 2018 rok. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie /za-15/ w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 7 


Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Michat Adamczyk pOinformowat, ze w dniu 24 maja br. 


cztonkowie Komisji Rewizyjnej po przeanalizowaniu przedstawionych przez Wojta Gminy Kotun 


sprawozdan jednogtosnie w gtosowaniu jawnym zdecydowali 0 skierowaniu do Rady Gminy i RIO 


wniosku 0 udzielenie Wojtowi Gminy Kotun absolutorium z tytutu wykonania budzetu za rok 2018. 


Regionalna Izba Obrachunkowa Zespot w Siedlcach wydata opini~ pozytywnq na temat 


sporzqdzonego przez komisj~ wniosku . Poprosit radnych 0 podj~cie przedstawionego projektu 


uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XI.65 .2019 w sprawie udzielenia 




Wojtowi Gm'iny absolutorium z tytutu wykonania budzetu za 2018 rok. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-lS) w imiennym gtosowaniu jaw nym. 


Ad pkt. 8 


Wojt Grzegorz Goral poinformowat, ze projekt uchwaty jest kolejnym etapem w procedowaniu 


wyboru tawnikow do sqdow powszechnych . Poprosit 0 podj~cie uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr X1.66.2019 w sprawie udzie l:enia 


Wojtowi Gminy absolutorium z tytutu wykonania budzetu za 2018 rok. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-lS) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 9 


Wojt wyjasnit, ze wystqpit do Powiatu Siedleckiego z propozycjq przej~cia od niego obowiqzku 


wykonania dokumentacji technicznej budowy chodnika dla pieszych i zatok w ciqgu drogi 


powiatowej od DK2 w stron~ Bojmia . Mieszka{lcY miejscowosci Bojmie juz od dawna apelowali 


o wykonanie tych prac. Ma nadziej~, ze zostanie to szybko wykonane, bo nast~pnym krokiem b~dzie 

prosba do Powiatu 0 przekazanie gminie wykonania tych prac. Poprosit radnych 0 podj~cie uchwaty. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr X1.67.2019 w sprawie przyj~cia 


do realizacji zadania Powiatu Siedleckiego z zakresu drog powiatowych . 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-lS) w imiennym gtosowaniu jawnym . 


Ad pkt. 10 


Wojt Grzegorz Goral odczytat uzasadnienie do uchwaty w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 


Finansowej Gminy Koturl. Poprosit 0 podj~cie uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty NT X1.68.2019 w sprawie zmiany 


Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2019-2026. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-lS) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 11 


Wojt wyjasnit, ze zmiany w budzecie dotyczq nie tylko inwestycji ale i wydatkow biezqcych. 


Nast~pnie odczytat uzasadnienie do projektu uchwaty. Poinformowat takze, ze w chwili obecnej 


proces uzyskania zezwolen na modernizacj~ czy budow~ drog trwa bardzo dtugo, poniewaz 


zwiqzanych jest z wydaniem przez jednostk~ rzqdowq "Wody Polskie" pozwolenia wodnoprawnego, 


na ktore czeka si~ niekiedy rok. Dlatego zeby w przysztosci nie blokowac sobie tych inwestycji 


wyst~pujemy 0 pozwolenia znacznie wczesniej. Opracowalismy razem z pracownikami kilka 


koncepcj i, ktore chcemy przedstawic do konsultacji mieszkancom. Poprosit 0 podj~cie uchwaty. 


- Hadny Powiatu Siedleckiego Barttomiej Kurkus wyjasn it, ze na wniosek ztozony w sprawie budowy 


ulicy Reymonta w Kotuniu powiat ztozyt wniosek 0 pomoc finansowq. Jeszcze nie ma rozstrzygni~cia, 


ale inwestycja ta opiewa na okoto 2-3 miliony ztotych. Nawet jesli w najblizszym czasie powiat 


otrzyma pozytywnq odpowiedz na ztozony wniosek, to nie zdqzymy tej inwestycji wykonac w roku 




biezqeym przez dtugie post~powanie przetargowe. Nie zmienia si~ natomiast porozumienie z gminq 


w sprawie wsp6tfinansowania tej inwestyeji, bo uliea Reymonta i droga do Chlewisk zostanie 


gruntownie przebudowana. 


- Radny Daniel Celinski zapytat, ezy na pewno budowa tej drogi b~dzie przez powiat zrealizowana. 


- Radny powiatowy Barttorniej Kurkus stwierdzit ze budowa tej drogi jak juz wezesniej wspornniat 


jest zapisana w budzeeie powiatu, tylko ze wzgl~du na przeeiqgajqee si~ proeedury musi bye 


odtozona. Wniosek 0 dofinansowanie zostat ztozony i jesli dostaniemy dofinansowanie w tym 


naborze to b~dzie inwestyeja wykonana w najblizszym ezasie. Jesli nie dostaniemy dofinansowania, 


to ztozymy wniosek w drugim naborze i wtedy inwestyeja zostanie przesuni~ta w ezasie znaeznym. 


- Radny Daniel Celinski zapytat, ezy wiadomo kiedy ewentualnie b~dzie drugi nab6r. 


- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit ze ma nadziej~, ze dofinansowanie zostanie 


przyznane juz w tym naborze. Jesli ehodzi 0 wykonanie inwestyeji, to boimy si~, ze jej wykonanie 


przypadtoby na miesiqee p6zno jesienne i dlatego postanowilismy wstrzymae na razie jej wykonanie 


w biezqeym roku, a zaplanowane na ten eel srodki przeznaezye na wykonanie drogi w Jagodnem, 


jesli gmina zgodzi si~ wsp6tfinansowae wykonanie tej inwestyeji w tym roku. 


- W6jt stwierdzit, ze w projekeie uehwaty brak jest zapis6w w sprawie przesuni~eia srodk6w 


finansowyeh z inwestyeji drogowej uliey Reymonta na wsp6tfinansowanie drogi w Jagodnem. 


Skoro jednak radni dadzq mu jasnq opini~, aby taki zapis w tym projekeie uehwaty si~ znalazt, 


to wprowadzi do projektu uehwaty odpowiedniq autopoprawk~. Nadal jestesmy w trakeie dyskusji 


nad projektem uehwaty, wi~e autopoprawki mogq bye wprowadzane. 


Radni sktonili si~ do prosby radnego powiatowego i poprosili W6jta 0 wprowadzenie zmian 


w projekeie uehwaty w formie autopoprawki. 


W6jt ztozyt autopoprawk~ do zapis6w w tabeli Nr 3 do projektu uehwaty w pozyeji nr 2 zmienie 


nazw~ z "Budowa uliey Reymonta w Kotuniu zlokalizowanej w eiqgu drogi powiatowej Nr 3506 Kotun 


- Chlewiska ... " na "Przebudowa drogi powiatowej Nr 3674W od DK 2 przez Jagodne w kierunku 


Kopei". 


Wi~eej pytan ani uwag nie zgtoszono. 

Przewodniezqea Rady poddata pod gtosowanie projekt Uehwaty Nr X1.69.2019 w sprawie zmian 


w budzeeie gminy na 2019 rok. 


Uehwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-15) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 12 


- Radny Mariusz Kruk zapytat, co b~dzie z inwestyejq budowy boiska w Zeliszewie Duzym, 


bo z informaeji kt6re posiada wynika, ze sqsiad tej inwestyeji ztozyt odwotanie od deeyzji. 


- W6jt potwierdzit, ze w trakeie wydawanie deeyzji 0 lokalizaeji inwestyeji eelu publieznego wtaseieiel 


dziatki sqsiadujqeej z boiskiem ztozyt odwotanie od deeyzji do Samorzqdowego Kolegium 


Odwotawezego. Teraz ezekamy na rozstrzygni~eie Kolegium. 


- Radny Mariusz Kruk zapytat ezy wiadomo kiedy b~dzie rozstrzygni~eie. 


- W6jt wyjasnit ze zgodnie z KPA sprawy si~ zatatwia niezwtoeznie, gdy sprawa jest skomplikowana 


termin ten wynosi 30 dni a jesli trzeba zasi~gnqe dodatkowyeh informaeji, to termin moze bye 


przedtuzony, tak jak robiq to "WODY POLSKIE". Zamiast wydae deeyzj~ w ustawowym terminie, 


to podpierajq si~ tym, ze sprawa jest skomplikowana i przektadajq kolejne terminy na zatatwienie 


sprawy. W tej ehwili nie jest w stanie na to pytanie odpowiedziec. Jezeli otrzymamy rozstrzygni~eie 


b~dziemy dalej proeedowac. Wspomniat w sprawozdaniu, ze posiadamy dofinansowanie na tq 


inwestyej~ w kwoeie 95.500 zt i eheielibysmy jq jak najszybeiej wykonae. 




- Radna Hanna Kafara zapytata, czy zaplanowana inwestycja przebudowy drogi w Zeliszewie Duzym 

b~dzie dotyczyta samej drogi czy i rowow przydroznych. Od jednej z mieszkanek Zeliszewa 

dowiedziatam si~, ze wczesniejszy projekt zaktadat takze wykonanie rowu przydroznego a przetarg 

zaktadat wykonanie samej drogi. 

- Wojt potw,ierdzit, ze przetarg dotyczyt wykonania drogi. Rowy odwadniajqce byty poprawiane dwa 

lata temu. Chcdzi takze 0 finanse, bo na ten rok na t q inwestycj~ byty zaplanowane srodki w kwocie 

20 .000 ztotych, a czego prawie 10.000 zt kosztowata dokumentacja. Dlatego tez przetarg zostat 

okrojony do minimum, czyli remontu nawierzchni, natomiast tam nie ma problemu 

z odprowadzeniem wody z drogi, poniewaz jest row po prawej stronie i spetnia swojq funkcj~. 

Jesli natomiast chodzi 0 Paniq, 0 ktorej Pani radna wspomniata, to chce ona odprowadzic wod~ ze 

swoich terenow na drog~ a szczegotowiej do rowu przydroznego. Przy drodze tej zostat dwa lata 

temu wykopany row odparowujqcy, bo jest spor z kolejnym wtascicielem dziatki przyllegajqcej do 

drogi. W obawie na grozqcq sytuacj~ blokowania w tej sprawie catej inwestycji podjqtem decyzj~, 

aby remont tej drogi dotyczyt samej nawierzchni, ktora jest bezsporna. Jes1li natomiast chodzi 

o spraw~, ktorq Pani podj~ta to nalezy dyskutowac w tej sprawie i dojsc do porozumienia. 

Poprosit radnq, aby moze podj~ta si~ mediacji pomi~dzy zwasnionymi stronami . Obecnie wiemy, ze 

mamy bezpieczenstwo finansowe na wykonanie nawierzchni tej drogi i zostanq jeszcze srodki na 

roboty dodatkowe. Jednak jezeli nadal b~dzie konflikt w tej kwestii, to prace zostanq wykonane tylko 

na nawierzchni. 

- Radna Hanna Kafara zapytata w jaki sposob ma prowadzic mediacj~, skoro row, ktory zostat 

zasypany lezy w ciqgu drogi gminnej. 

- Wojt wyjasnit, ze nie mozna stwierdzic czy tak rzeczywiscie jest, poniewaz granice pomi~dzy dziatkq 

komunalnq i tego wtasciciela nie zostaty ustalone w procesie rozgraniczenia. Mozna je zrobic, 

ale wtedy prace dotyczqce wykonania tej inwestycji odciqgn~tyby si~ w czasie. Doktadnie Panli wie, 

ze presja spo~eczna na wykonanie naprawy tej drogi od wielu lat jest bardzo duza, wi~c znajqc 

problemy, ktore mogtyby przerwac nam inwestycj~ - podjqtem decyzj~, aby remont wykonac na 

samej drodze. 

- Radna Hanna Kafara stwierdzita, ze wykonanie tej drogi tez b~dzie sporne, poniewaz ta Pani 

stwierdzita, ze nie pozwo'li wykonac inwestycji jesli nie b~dzie zatatwiona sprawa rowu. 

Wi~cej interpelacji i zapytan radnych nie by to. 

Ad pkt. 13 

Na poprzednich sesjach nie by to interpelacji ani zapytan radnych, na ktore by Wojt nie odpowiedziat 

na biezqco. 

Ad pkt. 14 

- Wojt Grzegorz Goral wyrazit ubolewanie, ze Parafia Kotun i cata Gmina Kotun stracita ostatnio 

bardzo wartosclowego cztowieka, nauczyciela i wikarego Parafii w Kotuniu, ksi~dza Piotra 

Ortowskiego. Zaproponowat, aby uczcic jego pami~c minutq ciszy. 

Wszyscy obecni na sesji powstaii i milczeniem uczcili pami~c 0 ksi~dzu Piotrze Ortowskim. 

- Wojt zaprosit wszystkich na festyn rodzinny, ktory odb~dzie si~ w Kotuniu. Zaproszenia zostanq 

rozestane pocztq. Festyn rozpocznie si~ w niedziel~ 7 lipca 0 godz. 9.00 na boisku przy Zespole 

Oswiatowym przy ulicy Polnej zawodami sportowo-pozarn iczymi . Pozniej 0 godz. 13.00 odb~dzie si~ 
otwarcie nowo wybudowanego targowiska w Kotuniu a 0 godz. 15 .00 rozpoczniemy festyn rodzinny 

na placu Panstwa Danielakow w Kotuniu. Jeszcze raz zaprosit wszystkich na t q uroczystosc. 

- Sottys wsi Koszewnica Zbigniew Czarczynski zapytat radnego ze swojego okr~gu, czy wiadomo mu 



jest, kiedy rozpocznie si~ remont elewacji budynku po szkole. Jest to pytanie od mieszkancow, ktorzy 

poprosili go 0 jego zadanie na sesji. 

- Radny Jacek Ptochocki poprosit Wojta, aby doktadniej odpowiedziat na zadane pytanie. 

- Wojt wyjasnit, ze urzqd jest na etapie ogtaszanie kolejnego przetargu. 

- Sottys wsi Koszewnica Zbigniew Czarczynski dopytywat, czy obiecany remont w tym roku b~dzie 

wykonany czy tez nie. 

- Radny Jacek Ptochocki stwierdzit, ze trzeba poczekac na rozstrzygni~cie przetargu. Nie potrafi w tej 

chwili udzielic odpowiedzi na zadane pytanie. 

- Sottys wsi Koszewnica kontynuujqc wystqpienie stwierdzit, ze na poprzedniej sesji radni zobowiqzali 

si~ do tego, ze do konca tego roku dach i elewacja na tym budynku b~dq wykonane. 

- Radny Daniel Celinski wyjasnit, ze nie da si~ realizowac jednego przedsi~wzi~cia jak moze b~dzie 

wykonywane drugie. Trzeba poczekac na rozstrzygni~cie przetargu i wtedy b~dq wykonywane 

kolejne czynnosci. 

- Radny Barttomiej Kurkus poinformowat, ze budzet powiatu, ktory zostat przez obecnq rad~ 

zmieniony w okr~gu wyborczym Nr 3, ktory obejmuje gminy: Kotun, Mokobody i Suchozebry 

zawiera budow~ tej drogi, na ktorq Panstwo wtasnie przeznaczyliscie srodki finansowe. Podzi~kowat 

za tak szybkq decyzj~ i stwierdzit, ze w tym roku droga w Jagodnem na dtugosci 1 kilometra od DK2 

w kierunku Kopci b~dzie robiona. Zostata wprowadzona inwestycja przebudowy mostu w Kotuniu , 

w poblizu oczyszczalni sciekow. Zostato zlecone wykonanie dokumentacji . W porozumieniu z Panem 

Starostq i Zarzqdem rozszerzono tq inwestycj~ 0 wybudowanie drogi od ulicy Mostowej przez Jozefin 

do Wilczonka. Jest to odcinek drogi, ktory stuzy objazdom w razie zdarzen na DK2 . Pojawita si~ nowa 

mozliwosc uzyskania dofinansowania do modernizacji mostow i drag dojazdowych i ztozymy 

stosowny wniosek. Zostato wprowadzone jeszcze wykonanie dokumentacji modernizacji drogi 

Mokobody-Osiny Gorne. Takiej drogi powiatowej w takim stanie na terenie naszej gminy nie ma . Jest 

to droga betonowa, gdzie nawierzchnia byta wykonana kilkanascie lat temu i dziury na tej drodze Sq 

bardzo wielkie. Droga ta lezy natomiast w ciqgu drogowym z Zeliszewa do Broszkowa i dalej w stron~ 
drogi wojewodzkiej w Mokobodach prowadzqcej do W~growa, a nast~pnie przez Osiny Gorne do 

Podniesna, gdzie przebiega droga wojewodzka do Sokotowa Podlaskiego. Tam presja mieszkancow 

tez byta bardzo duza. W ramach remontow biezqcych dokonalismy naprawy odcinka drogi z Chlewisk 

do Nowak poprzez potozenie nawierzchni betonowej na najgorszym odcinku tej drogi . Na tej drodze 

jest jeszcze sporo dziur, ktore na biezqco b~dziemy remontowac. Na wi~ksze naktady w chwili 

obecnej nie mozna liczyc, bo nie ma srodkow. Podzi~kowat takze Wojtowi i Radzie za przyj~cie na 

siebie zadania zaprojektowania chodnika i zatok autobusowych w miejscowosci Bojmie. Juz od kilku 

lat stosowana jest taka zasada, ze w przypadku, gdy chodzi 0 samq budow~ chodnika, to gminy 

wspotuczestniczq w kosztach budowy. Jesli taki wniosek si~ pojawi, to postara si~, aby radni 

powiatowi go poparli. To samo dotyczy przysztych inwestycji tego rodzaju jak budowa chodnika 

w Trzemuszce, po wykonaniu kanalizacji - chodnika i drogi w Zeliszewie Duzym - ale to nastqpi na 

pewno juz w drugiej cz~sci tej kadencji. 

- Wojt Grzegorz Goral przypomniat, ze mieszkancy Gminy Kotun Sq tez mieszkancami powiatu 

siedleckiego i nikt z nas nie zabrania poruszania si~ chodnikiem wybudowanym przy drodze 

powiatowej mieszkancom innych gmin. Te chodniki stUZq mieszkancom nie tylko powiatu, 

wojewodztwa czy kraju . Ci ktorzy przyjad q z poza granic naszego krasu tez b~dq po nich chodzili . 

Stwierdzit, ze zasada, ze stUZq one mieszkancom danej miejscowosci jest zasad q bt~dnq. 

Trzeba pami~tac, ze kazda jednostka samorzqdu ma swoje zadania w tym zakresie. Grnina ma 

zadania w zakresie drag gminnych, powiat ma zadania w zakresie drag powiatowych a wojewodztwa 

w zakresie drag wojewodzkich. Wszyscy sobie jednak zdajemy spraw~ 0 ograniczeniach powiatu . 

Powiat nie ma wptywow wtasnych i nie moze pozyskiwac tych pieni~dzy. Dlatego jest tez wyciqgni~ta 

pomocna r~ka gminy, bo odsetek osob korzystajqcych z tych chodnikow jest najwi~kszy jesli chodzi 

o mieszkancow gm iny. Poprosit, aby nikt nie zamykat si~ w swoich granicach, bo drogi Sq wspolne. 



- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus potwierdzit, ze podziaty administracyjne istniejq, 


bo poszczegalne samorzqdy majq inne kompetencje, ale Sq wspalne zadania, ktare trzeba realizowac 


w porozumieniu. 


- Sottys wsi Koszewnica Zbigniew Czarczyski wyrazit zal, ze radny powiatowy zapomniat 


o modernizacji drogi powiatowej z Koszewnicy przez Pienki do DK2. Nie chodzi 0 catv odcinek drogi, 

bo przez miejscowosci Pienki droga zostata wyremontowana. Poprosit, aby radny powiatowy 

pami~tat w przysztosci i 0 tej drodze. Przypomniat takze 0 modernizacji rowu biegnqcego po stronie 

dawnej szkoty. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit, ze modernizacja tej drogi byta uj~ta w jego wniosku 

do projektu budzetu powiatu. Nadal b~dzie si~ starat, aby zostata wyremontowana. 

- Sottys wsi Jagodne Krzysztof Kurkus podzi~kowat radnemu powiatowemu, Wajtowi oraz radnym 

gminnym za to, ze wspalnymi sitami uda si~ wyremontowac drog~ w jego miejscowosci . 

Poprosit jeszcze 0 zaplanowanie budowy lamp oswietlenia ulicznego na tym odcinku. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus wyjasnit, ze w budzecie powiatu na ten rok jest wpisanych 

17 zadan inwestycyjnych drogowych, gdzie 8 jest na terenie okr~gu wyborczego do ktarego nalezy 

Gmina Kotun, w tym 4 na terenie Gminy Kotun. Stwierdzit, ze nie ma si~ czego wstydziC. 

- Radny Tadeusz Wolinski podzi~kowat Wajtowi i radnym za podj~cie decyzji 0 wykonaniu 

dokumentacji na budow~ chodnika i zatok autobusowych w Bojmiu. W bardzo znaczny sposab 

polepszy to stan bezpieczenstwa pieszych w okolicach szkoty w Bojmiu. 

- Wiceprzewodniczqcy Rady Artur Skwierczynski zapytat radnego powiatowego, czy w zwiqzku 

z modernizacjq drogi do Wilczonka b~dq budowane chodniki przy tej drodze. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus wyjasnit, ze w chwili obecnej modernizacja na tym odcinku 

dotyczy tylko mostu. Po przetargach, jesli zostanie pieni~dzy b~dziemy chcieli rozszerzyc zadanie na 

wykonanie drag dojazdowych do mostu. Nie wiadomo jeszcze czy starczy miejsca na wybudowanie 

infrastruktury, bo tam pas drogowy jest bardzo wqski. Sq takze bardzo zte warunki glebowe a to 

zwi~ksza koszty inwestycji. Potwierdzit takze, ze wnioskowat 0 wybudowanie na tym odcinku drogi 

pasa rowerowo-pieszego. 

- Wiceprzewodniczqcy Rady dopytywat, czy projektowany most juz jest zaprojektowany z tym pasem 

chodnikowym czy bez niego. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit, ze projektowany jest sam most. Przetarg na 

wykonanie modernizacji mostu wygrata firma z Ostrot~ki i wyrazit opini~, ze nie b~dzie problemu na 

rozszerzenie prac jesli tylko znajdq si~ srodki na realizacj~. Remont catej nawierzchni drogi ma 

dtugosc ponad 2.900 metraw - od ulicy Wiejskie w Kotuniu do konca Wilczonka. 

- Sottys wsi Bojmie Antoni Chojecki zapytat radnego powiatowego czy jest w planach wykonanie 

modernizacji drogi na odcinku Bojmie - Trzcianka. Wyjasnit, ze nawierzchnia tej drogi takze jest 

w bardzo ztym stanie. 

- Sottys wsi Broszkaw Grzegorz Olszewski poruszyt problem poboczy drag jut zrobionych. 

Bardzo szybko one zarastajq . Wiem, ze nie zleciliscie tego zadanie gminie. Dlatego poprosit radnego 

powiatowego 0 interwencj~ w tej sprawie i wykoszenie poboczy drag powiatowych. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus wyjasnit ze obszar, ktary musi objechac sprz~t powiatu jest 

bardzo duzy dlatego nie zawsze na czas Sq wykaszane pobocza. Ostatnio by to bardzo duzo opadaw 

i pobocza szybko odrastajq. 

- Sottys wsi Broszkaw Grzegorz Olszewski kontynuowat, ze pobocza przy tej drodze nie byty 

wykaszane. Zaraz zacznie si~ problem przepustowosci rowaw wykonanych przy dopiero co 

modernizowanej drodze. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus na wczesniejszq uwag~, 0 swojq obecnosc na sesjach rady 

stwierdzit, ze uczestniczy w sesjach tak cz~sto, jak obowiqzki stuzbowe mu na to pozwalajq. 

- Wajt przeprosit radnego powiatowego za swojq uwag~, ale nie byta ona ztosliwosciq. 

Spraw do radnego by to dzisiaj tak wiele, bo rzadko uczestniczy w naszych sesjach. Gdyby byt cz~sciej 



to sprawy roztozytyby si~. Jednak sama dyskusja potwierdza, ze wszystkim nam zalezy na drogach 

powiatowych . Dzi~ki temu, ze Pan przyszedt na dzisiejszq sesj~, to do mnie byto mniej pytan. 

In l1ych spraw n ie porusza no. 

Ad pkt. is 

Protok6t z poprzedniej sesji zostat przyj~ty jednogtosnie (za-1S) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 16 


Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 


za obecnosc i udziat w obradach sesji. Nast~pnie zamkn~ta Obrady XI Sesji Rady Gminy Kotun. 
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